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سخنگوی دولت با اشــاره به ازسرگیری مجدد 
مذاکرات گفــت: ایران همواره رویکرد فعال برای 
گفت وگوهای رفع تحریم  داشــته است و آقای 
بورل و ایران بر اســتمرار مذاکــرات برای حل 
مشکل تحریم های غیرقانونی و ظالمانه اتفاق نظر 

داشته اند.
به گزارش تســنیم، علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت 
در نشســت خبری حاشیه نشست هیئت وزیران، در پاسخ به 
سؤالی درباره ســفر بورل به تهران و مذاکرات در قطر گفت: 
ایران همواره رویکرد فعال برای گفت وگوهای رفع تحریم ها 
داشته و آقای بورل و ایران بر استمرار مذاکرات برای حل این 
مشکل تحریم های غیرقانونی و ظالمانه اتفاق نظر داشتند و 

برای سرعت بخشی به مذاکرات اشتراک نظر داشتند.
وی افزود: مذاکرات دوحه در راستای  استمرار مذاکرات است 
و ما مانند گذشته مذاکراتی را به صورت مستقیم با اتحادیه اروپا 
داریم و امیدواریم با عبور آمریکا از شیوه ترامپ که عدم پایبندی 
به حقوق بین الملل و در نظر نگرفتن حقوق ایران بود، بتوان به 

توافقات قابل قبول دست یافت.
سخنگوی دولت در پاسخ به ســؤالی درباره اینکه آیا نحوه 
پرداخــت بدهی عراق بــه ایران نقدی بوده یــا کالا، گفت: 
دریافت مطالبات به شیوه ثابت و متداول است که هرگز تهاتر 
و یا تضمین کالا نیست و منابع مالی به شیوه متداول در اختیار 

کشور قرار می گیرد.
بهادری جهرمی در پاسخ به ســؤال خبرنگار تسنیم، درباره 
تشکیل وزارت بازرگانی گفت: این مسئله لایحه دولت نیست 
که تصور بشود پیشنهاد دولت بوده؛ این مسئله پیشتر در سال 
1397 در مجلس اعلام وصول شده و به تصویب رسیده و به 
شورای نگهبان رفته است و ایراداتی وارد بود و نهایتاً این مصوبه 
اصلاح شده و به تصویب رســیده بود. کمیسیون اجتماعی 
مجلس نیز نظر دولت را درباره این طرح خواسته است و دولت 
مسئله را مورد بررسی قرار داد و با آن طرح موجود در مجلس 

اعلام موافقت کرد.
وی ادامه داد: باید نظر مجلس یازدهم دراین باره را دید و اگر 
مصوبه مجلس در شورای نگهبان تأیید شد، آن زمان فرآیند 
نحوه معرفی وزیر و تشکیل این وزارتخانه مدنظر قرار بگیرد و 
باید صبر کنیم مصوبه نهایی و تبدیل به قانون بشود تا بتوان 

درباره آن بحث و بررسی داشت.
ســخنگوی دولت در بخش دیگری از ســخنان خود بیان 
کــرد: یکی از مصوبات امروز اختصــاص اعتبار برای جبران 
خسارت های زلزله استان خراسان رضوی و خراسان شمالی، 
وقــوع تندباد در غرب اســتان گیلان بــود. هم چنین امروز 
لایحه ای به منظور امضای موافقت نامه دوجانبه بین جمهوری 

اسلامی ایران و عراق برای اجتناب از اخذ مالیات مضاعف از 
سوی وزیر اقتصاد ارائه شده بود که دولت با قید یک فوریت با 

این لایحه موافقت کرد.
بهادری جهرمی درباره طرح مجلس برای تبدیل وضعیت و 
ســاماندهی نیروهای طرف قرارداد با شرکت های پیمانکاری 
نیروی انسانی اظهار داشت: با توجه به این که پیش از این هم 
رئیس جمهور دستوری به سازمان امور اداری و استخدامی برای 
ســاماندهی وضعیت این نیروها داد و طرحی در این سازمان 
آماده شده بود که با همان طرح بتوان وضعیت این عزیزان را 
ساماندهی کرد، در جلسه امروز این سازمان به عنوان نماینده 
دولت تعیین شد تا با همکاری نمایندگان مجلس تدبیر مشترکی 

برای ساماندهی وضعیت این نیروها داشته باشند.
وی افزود: هزینه کرد برخــی درآمدهای حاصل از مالیات و 
عوارض صادراتی و حقــوق ورودی در حوزه تکمیل زنجیره 
ارزش و همچنین حوزه های فناورانه و دانش بنیان نیز به تصویب 
هیئت وزیران رسید تا گامی جهت تحقق هرچه سریع تر شعار 
ســال و اجرای دستورات مقام معظم رهبری در زمینه تولید و 

اشتغال با اولویت حوزه های دانش بنیان باشد.
سخنگوی دولت درباره سفر آقای رئیسی به ترکمنستان به 
منظور شــرکت در اجلاس سران کشورهای حاشیه خزر نیز 
خاطر نشان کرد: این ششمین اجلاس است که امروز با حضور 
سران کشورهای ساحلی خزر برگزار می شود و محورهای آن 
مسائل پیرامون دریای خزر زیست محیطی و حمایت از دریای 
خزر با مدیریت کشورهای ساحلی خزر و جلوگیری از مداخله 

سایر کشورها که در منطقه وجود ندارند، است.
بهادری جهرمی ادامه داد: تداوم مسائل تجاری ترانزیت دریایی 
و حمل و نقل که از جمله اولویت های دیپلماسی منطقه ایی 
دولت هم بوده از دیگر مباحــث در این اجلاس و دیدارهای 
دوجانبه حاشیه نشست است. این نشست موقعیت و شرایط 
مناســبی را به منظور تقویت و تســریع پیشرفت دیپلماسی 
همســایگی و منطقه ای دولت به ویژه بهره برداری مناسب از 
ظرفیت های تجاری و اقتصادی منطقه خواهد داشــت و آثار 

آن در این روزها با مثبت شدن تراز تجاری مشاهده می کنیم.
وی درباره اعلام مغایرت مصوبه افزایش حقوق بازنشستگان 
توسط مجلس، گفت: قانون گذار درخصوص حقوق بازنشستگان 
ســازوکار را شفاف تشریح کرده است. پیش از این در لایحه 
بودجه 1401 افزایش 10 درصدی برای افزایش حقوق درنظر 
گرفته بود اما با تدبیر سازمان تأمین اجتماعی افزایش حقوق 
بیش از این در نظر گرفته شده تا هم قدرت خرید حفظ شود، 
هم در سقف توان تأمین این میزان باشد. در این مصوبه هیئت 
تطبیق نقطه نظر و سؤالات و ابهاماتی را بیان کرد که دولت 

پاسخ آنها را تقدیم این هیئت کرده است.

ســخنگوی دولت هم چنین درباره زمان معرفی وزیر جدید 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: این کار ظرف موعد قانونی 

خود انجام خواهد گرفت.
بهادری جهرمی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره برخی اخبار 
مبنی بر تخلف یکی از شرکت های در زمینه تامین نهاده های 
دامی توضیح داد: وزارت اطلاعات در اســفندماه سال گذشته 
گزارشی را تقدیم رئیس جمهور و معاون اول کرد مبنی بر اینکه 
برخی تخلف از نظامات، نه فســاد و نه جرم در نحوه تعامل با 
یکی از شرکت هایی که در تامین نهاده ها همکاری هایی با آن 
پیش بینی شده بود وجود دارد. در ماه های ابتدایی سال جاری 
موضوع به مجموعه وزارت اطلاعات و معاون اول مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت و با تعامل مناسبی که با محوریت معاون 
اول بین وزارت جهــاد و وزارت اطلاعات اتفاق افتاد، از وقوع 
تخلف پیشگیری شــد. حتی یک دلار پرداخت وجه به این 
شرکت صورت نگرفته و هیچ گونه جرم یا فسادی به واسطه 
این پیشگیری در مجموعه دستگاه های نظارتی قوه مجریه 
اتفاق نیفتاد. تخلفاتی از نظامات اتفاق افتاده بود که سعی شد 

با تدابیری این به مسیر قانونی خود برگردد.
وی ادامــه داد: در این اثنا نیز گزارشــی از ســوی یکی از 
ســازمان های نظارتی مطرح شــد و درخواست ما این است 
که نهادهای نظارتی هماهنگی بیشــتری در اطلاع از فرایند 
و مسیرهایی که طی شده باهم داشته باشند تا ذهن مردم را 

مشوش و درگیر نکنیم.
ســخنگوی دولت افزود: وقتی یک دستگاه نظارتی به یک 
حــوزه ورود کرده و گزارش لازم را داده و موضوع در دســت 
رسیدگی است، با تعامل سازنده تر میان دستگاه های نظارتی 
بهتر می توان حصول به مطلوب داشت مسئله جابجایی یکی 
از مدیران وزارت جهاد نیز ناظر به مســائل قبلی بود و ارتباط 
مستقیمی با این حوزه ندارد؛ حداقل حدود یک ماه پیش از این 
وزیر جهاد، گزینه جایگزینی را برای این بخش در نظر گرفته 

بودند که در این مدت روند خود را طی می کرد.

بهادری جهرمی: تشکیل وزارت بازرگانی لایحه دولت نیست

فعال سیاسی اصلاح طلب مطرح کرد؛

امروز همه مدعیان در دولت جمع شده اند
آقای رئیسی گفتند گرانی ها را در چند مورد برای 
سال آینده گذاشــته ایم! برای من سوال است 
آن ها که می گفتند یک جراحی کردیم و تورم را 
پایین می آوریم، الان وعده گرانی برای سال آینده 

می دهند؟
به گزارش اقتصادآنلاین، سید مصطفی هاشمی طبا، درباره 
صحبت های اخیر رئیس جمهور مبنی بر این که مشکلات 
کشــور ناشی از عملکرد دولت گذشته است، گفت: طبیعی 
است وضعیتی که در حال حاضر داریم ناشی از گذشته باشد و 
تردیدی در آن نیست، اما این گذشته به معنی حسن روحانی 
نیســت؛ بله این حرف درست اســت، اما در کنارش حرف 

نادرستی وجود دارد.
اینکه وضعیت ما فرقی هم نمی کند سیاســی، اجتماعی 
و اقتصادی ناشی از عملکرد گذشــته است درست است، 
 ولی اینکه مربوط به روحانی و دولتش می شــود، نادرست

 است. 
البته آقای روحانی در آن دخیل هستند، اما وضعیت امروز ما 
نتیجه سیاست ها و روش مدیریتی موجود در این سال ها است 
نه یک شخص و دولت خاص. حل آن هم از طریق دولت 

آقای رئیس امکان پذیر نیست.
این فعال سیاسی ادامه داد: اگر زمانی هم شعار می دادند که 
حالا قوای سه گانه یکدست شده است و ما همه مشکلات 

را حل می کنیم، تنها یک شــعار انتخاباتی بود. از اول هم 
خودشان می دانســتند چنین چیزی ممکن نیست؛ چراکه 
شرایط کشور فرقی نکرده است یکسری اقدامات در داخل 
کشور انجام شده است یکسری اقدامات هم در خارج از کشور 
علیه ما صورت گرفته است از سوی دیگر یکسری مدیریت ها 
را در داخل انجام ندادیم که بتوانیم مشکلات را خنثی کنیم 

که امروز شرایط این گونه شده است.
وی ادامه داد: به اعتقاد من مشکلات موجود نه فقط با این 
دولت بلکه با هیچ دولت دیگری رفع نخواهد شد. توجه داشته 
باشید امروز همه مدعیان در دولت جمع شده اند اشخاصی 
مانند آقای محســن رضایی، قاضی زاده هاشمی و زاکانی 

می گفتند کار هایی انجام می دهند امروز در دولت و در مدیریت 
هستند، اما کاری نمی توانند انجام دهند، حال باید گفت شرایط 

را فقط خراب تر نکنند.
سید مصطفی هاشمی طبا درخصوص این که رئیس جمهور 
در گفت وگوی تلویزیونی اخیر خود حرف هایی را بیان کرد 
به نظر شــما ایشــان چه راه حلی برای برون رفت کشور از 
مشکلات داشت، گفت: به طور موقت هیچ اقدامی نمی شود، 
انجام داد. آقای رئیسی گفتند گرانی ها را در چند مورد برای 
سال آینده گذاشــته ایم! برای من ســوال است آن ها که 
می گفتند یک جراحی کردیم و تورم را پایین می آوریم، الان 
وعده گرانی برای سال آینده می دهند؟ این نوع حرف زدن 

دور از سیاست است چه طور می شود یک رئیس جمهور وعده 
گرانی دهد؟ برای من مبهم و از عجایب است و باید توضیح 

دهند به چه دلیل گرانی را وعده می دهند.
سید مصطفی هاشمی طبا تاکید کرد: یکسری از مسائل به 
ذهن می رسد، اما نمی شــود گفت که اگر این کار را انجام 
دهیم حتما درست خواهد شد، ما امروز با مسائل گسترده ای 
روبه رو هســتیم به طور مثال در مســائل ژئوپولتیک رژیم 
صهیونیستی دست به کار شده با کشور های همسایه ما پیمان 
ببندد و رادارش را در بحرین و امارات نصب کرده است و در 
آذربایجان حضور دارد، معتقدم برای رفع مشکلات یک جمع 

عاقل باید جمع شوند و راه حل پیدا و ارائه کنند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس

مذاکرات دوحه صرفاً ادامه گفت وگوهای وین است سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس گفــت: نقش قطر در مذاکرات 
فعلی فراتر از تسهیل گر نخواهد بود و این مساله 
برای جمهوری اســامی موضوع مهمی است. 
به هرحال ما میزبانی قطری ها را به جهت تمایلی 
که آن ها داشــتند پذیرفتیم و فکر می کنیم یک 
میزبان خوب، میزبانی است که بی طرف باشد و 

نقش خود را در قالب تسهیل گری انجام دهد.
ابوالفضــل عمویــی نماینده مردم تهران و ســخنگوی 

کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اســلامی در گفت وگو با ایلنا، در رابطه با پرسش هایی که 
درباره تغییر محل مذاکره میــان ایران و طرف های عضو 
برجام مطرح می شود و همچنین اینکه این تغییر جغرافیا با 
توجــه به رابطه نزدیک قطر با ایران و آمریکا پیام آور اتفاق 
و تحول جدیدی در مســیر مذاکرات اســت؟، گفت: نقش 
قطــر در مذاکرات فعلی فراتر از تســهیل گر نخواهد بود و 

این مســأله برای جمهوری اسلامی موضوع مهمی است. 
به هرحال ما میزبانی قطری ها را به جهت تمایلی که آن ها 
داشتند، پذیرفتیم و فکر می کنیم یک میزبان خوب، میزبانی 
 است که بی طرف باشد و نقش خود را در قالب تسهیل گری

 انجام دهد.
وی ادامه داد: مهمترین نکته این است که نباید این تحلیل 
غلط شکل بگیرد که مذاکرات در دوحه چیزی جز مذاکرات 

ایران و 4+1 است، یعنی همانطور که به صورت رسمی هم 
اعلام شده این مذاکرات صرفاً ادامه مذاکره میان ایران و 1+4 
در وین است و فقط از این جهت که مکان دسترسی برای 
هیات های مذاکره کننده نزدیک تر باشد و کشور دیگری برای 
میزبانی اعلام آمادگی کرده این گزینه میزبانی پس از ابراز 

تمایل طرف های قطری انتخاب شد.
عمویی در ادامه خاطرنشــان کرد: یکی از موضوعاتی که 

همیشــه مطرح بوده این بود که چــرا باید محل مذاکرات 
بین المللی در دنیا ثابت و در چند کشــور خاص باشد، بلکه 
باید این فرصت به همه کشورهایی که تمایل دارند در صلح 
و امنیت بین المللی مشارکت داشته و در موضوعات بین المللی 

نقش آفرینی کنند، داده شود.
وی مجــدداً تصریح کرد: این نقش آفرینی صرفا در قالب 
تسهیل گری مذاکرات است، ما روابط دوجانبه با موضوعات 
متنوعی با طرف قطری داریم که الان در حال حاضر موضوع 

مذاکرات فعلی نیست.

میرکاظمی: وام ۲۰۰ میلیونی مسکن روستایی 
اگر پایه پولی را بالا ببرد، تورم  وحشتناک دارد

در حالی قرار بود پرداخت وام ۲۰۰ میلیونی 
مسکن روســتایی از اول تیر آغاز شود که 
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: پرداخت 
این وام اگر از محل بدهی دولت به بانک ها 
تامین شود، باعث افزایش پایه پولی و تورم 

می شود.
به گزارش تســنیم،  مسعود میرکاظمی در خصوص 
دلایل تاخیر در پرداخت وام 200 میلیون تومانی مسکن 

روستایی، اظهار کرد:  این وام، بار مالی سنگینی را به همراه خواهد داشت؛ پرداخت این وام از دو 
راه میسر است. یکی این که به بانک ها بنویسیم که این وام جزو بدهی دولت به بانک ها باشد که 
پایه پولی را بالا می برد و تورم وحشتناکی را به همراه دارد.وی ادامه داد: یکی از ریشه های تورم 
در سنوات گذشته بدهی دولت به بانک ها بوده است. یا باید این اجازه را بدهیم یا این که بپذیریم 
از محل یارانه تامین شود. در مدت 20 سال بازپرداخت وام مذکور، 80 هزار میلیارد تومان بار مالی 
دارد که باید از یک جایی تامین شود.وی افزود: راه دیگر این است که اجازه بدهیم از صندوق 
مسکن که در قانون دیده شده، مابه التفاوت سود وام 100 تا 200 میلیون تومانی پرداخت شود، 
چون وام 100 میلیونی ابلاغ شده است.رئیس سازمان برنامه و بودجه درباره صندوق مسکن نیز 
گفت: هنوز منابع مالی این صندوق تامین نشده که بخشی از این منابع از محل مالیات است. تا 
برج 4 حقوق ها را با زحمت می توان تامین کرد. قاعدتا از مرداد ماه درآمدهای مالیاتی برمی گردد.
میرکاظمی گفت: همچنین بخشی از این مابه التفاوت باید از محل فروش دارایی ها تامین شود.

وی با بیان این که تلاش می کنیم پایه پولی را افزایش ندهیم، تاکید کرد: ممکن است برای 
100 هزار نفر مسکن را ارزان کنیم، اما این کار برای اقشار جامعه تورم ایجاد می کند. تا منابع 
مالی تامین نشود نمی توانیم وام 100 میلیونی مسکن روستایی را به 200 میلیون تومان افزایش 
دهیم.وی اضافه کرد: به رئیس جمهوری هم نامه زده ایم که اگر تشخیص می دهید پایه پولی 
را بالا ببریم این را انجام خواهیم داد. علاوه بر این وزارت راه و شهرسازی هم می گوید هیچ 
نظارتی بر این وام ها نداریم، یعنی اگر قرار است صندوق مسکن یارانه ها را پرداخت کند وزارت 
راه حق دارد بر این فرآیند نظارت کند.وی اظهار کرد: اگر بخواهیم خلق پول نکنیم از مردادماه 
می توانیم وام را پرداخت کنیم. وگرنه خیلی راحت اســت امروز می توانم یک نامه به بانک ها 
ارسال کنیم و بگوییم این را جزو بدهی های دولت ببرید. ولی این درست نیست چون دولت 
عهد کرده که پایه پولی را کنترل کند.نیمه ماه گذشته رییس بنیاد مسکن از دستور رئیس جمهور 
برای پرداخت تسهیلات 200 میلیون تومانی ساخت مسکن روستایی از ابتدای تیر خبر داده و 
گفته بود: در جلسه ای که با حضور رئیس جمهور، مسئولان سازمان برنامه وبودجه و وزارت راه و 
شهرسازی برگزار شد آقای رئیسی دستور داد تا تسهیلات 200 میلیون  تومانی ساخت مسکن 
روستایی با نرخ سود 5 درصد هرچه سریع تر پرداخت شود. وی افزود: با هماهنگی سازمان برنامه 
و بودجه از ابتدای تیر دستورالعمل پرداخت وام 200 میلیون تومانی مسکن روستایی به بانک ها 

ابلاغ می شود.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:
 مردم توان خرید و اجاره مسکن ندارند

 و باید تدبیری اندیشیده شود
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسامی با انتقاد از وضعیت 
مسکن گفت: اجاره بها در یک شهرستان بیش از ۱۰ برابر زیاد شده است، 

مردم توان خرید و اجاره مسکن را ندارند و باید تدبیری اندیشیده شود.
به گزارش از ایسنا، عباس گودرزی در جلسه علنی دیروز مجلس در تذکری گفت: وضعیت 
مســکن مشکلاتی را برای مردم به ویژه در حوزه انتخابیه بنده به وجود آورده است.گودرزی 
توضیح داد: اجاره بها در یک شهرستان بیش از 10 برابر زیاد شده است، مردم توان خرید و اجاره 
مسکن را ندارند و باید تدبیری اندیشیده شود. همچنین درخصوص مسکن مهر بروجرد حدود 

3000 واحد در حال تکمیل است، دولت تمام توان خود را برای اجرای این پروژه به کار گیرد.

 انتقاد سیاهکلی از تعلل در تحقیق و تفحص
 از بانک مرکزی

نماینده مردم قزوین در مجلس شــورای 
اســامی از مســکوت مانــدن تحقیق و 
تفحص از بانک مرکزی انتقاد و تاکید کرد 
که سیاســت های پولی و مالی غلط ریشه 

مشکات اقتصادی کشور است.
به گزارش ایســنا، لطف الله سیاهکلی در تذکری در 
جریان جلســه علنی دیروز مجلس بیان کرد: نیروی 
انتظامی در طول این سال ها همواره در ماموریت های 

خود خوش درخشیده و کارکنان آن با کمترین امکانات و کمترین حقوق امنیت را به ارمغان 
آورده اما پاداش پایان خدمت کارکنان نیروی انتظامی بیش از یکسال است که پرداخت نشده 
است. انتظار می رود در پرداخت پاداش خدمت این عزیزان تسریع شود.وی در ادامه اظهار کرد: 
مدتی است که تحقیق و تفحص از بانک مرکزی به تصویب رسیده اما بدون دلیل مسکوت 
مانده است. همه ما می دانیم که سیاست های پولی و مالی غلط مشکلات زیاد اقتصادی را برای 
کشور برجای گذاشته است. مسئولیت این موضوع نیز با بانک مرکزی است. باید هرچه زودتر 

این تحقیق و تفحص دنبال شود.

دستورالعمل جدید برای مادران شاغل
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از 
اباغ دستورالعمل نوبت کاری شب برای مادران شاغل باردار و مادران دارای 

فرزند شیرخوار و پدران خبر داد.
به گزارش تجارت نیوز، دستورالعمل جدید برای مادران شاغل چیست؟

به نقل از ایرنا، بهروز رحیمی گفت: در خصوص قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و 
براساس مصوبه معاون امور مجلس ریاست جمهوری، نوبت کاری شب برای مادران شاغل 
باردار و همچنین مادران دارای فرزند شیرخوار تا دو سال و پدران تا یک ماهگی نوزاد، در مشاغل 
و فعالیت هایی که نیازمند نوبت کاری شب می باشد، اختیاری است.وی در ادامه افزود: درصورت 
انجام نوبت کاری، استفاده از مرخصی شیردهی در شیفت شب دو ساعت و در شیفت های 
مضاعف به ازای هر شیفت کاری یک ساعت است.طبق ماده 17 قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت درخصوص  نوبت کاری شب برای مادران شاغل باردار و همچنین مادران دارای 
فرزند شیرخوار تا دو سال و پدران تا یک ماهگی نوزاد، در مشاغل و فعالیت هایی که نیازمند نوبت 
کاری شب می باشند، اختیاری است. همچنین طبق ماده 29 این قانون مادران پس از شروع 
بکار مجدد می توانند در صورت تمایل تا 12 ماهگی کودک از برنامه شیفت کاری شب معاف 
شوند و در صورت انجام نوبت کاری، استفاده از مرخصی شیردهی در شیفت شب دو ساعت و 

در شیفت های مضاعف به ازاء هر شیفت کاری یک ساعت است.

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت:
سیمان ارزان شد

مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت گفت: امروز با عرضه یک میلیون و 
۲۵۰ هزار تن سیمان در بورس کالا، قیمت هر کیسه سیمان ۵۰ کیلویی از 

۴۳ هزار تومان به ۳۶ هزار تومان کاهش یافت.
به گزارش بازار، سیف الله امیری مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت افزود: همچنین 
قیمت هر تن سیمان فله از 807 هزار تومان به 595 هزار تومان رسید.وی ادامه داد: برناه ریزی 
لازم برای عرضه مداوم سیمان در بورس کالا طی هفته های آتی انجام شده تا تولیدکنندگان 
محصولات سیمانی به مشکل نخورند.امیری تصریح کرد: شرایطی که برای سیمان پیش آمد، 
ناشی از کنترل نشدن تقاضا و همچنین شایعه قطع برق واحدهای سیمانی بود که سبب افزایش 
تقاضای کاذب شد، اما خوشبختانه با افزایش عرضه در بورس کالا و کنترل تقاضاها، شاهد 

کاهش چشمگیر قیمت سیمان بودیم.
وی تأکید کرد: کسانی که در هفته های گذشته معدل شفافیت آن ها برای یک ماهه بورس 
کالا، 75 تا 80 درصد باشد، می توانند خرید کنند در غیر این صورت سامانه اجازه خرید از بورس 
کالا به آن ها نمی دهد. همچنین کسانی که شفافیت آن ها 90 درصد باشد برای فروش های 

سه ماهه، در هفته های آینده فاکتورهایشان را ثبت کنند تا بتوانند از بورس کالا خرید کنند.
مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت بیان کرد: از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان سیمان 
تقاضا داریم تمامی خرید و فروش خود را در سامانه جامع تجارت ثبت کنند، همچنین آن هایی 
که کدنفت را نگرفتند نسبت به کدنفت اقدام و فاکتورهای خود را جای گذاری کنند، زیرا در 

غیر این صورت در هفته های آینده با مشکل خرید سیمان در بورس کالا روبه رو خواهند شد.
امیری با اشاره به جلسات مشترک با وزیر صمت، عنوان کرد: در این جلسات دستورالعمل هایی 

نوشته شد که با دستور وزیر صمت اجرا یی  و سبب کاهش قیمت سیمان و ثبات آن شد.
مدیرکل دفتر صنایع معدنی وزارت صمت یادآور شد: با توجه به اینکه برق کارخانه های سیمان 
از ساعت 12 شب تا 8 صبح به طور کامل وصل است، تولید سیمان به اندازه کافی انجام می شود 
و می تواند در بورس کالا عرضه شود.امیری گفت: برای فروش هفتگی حدود یک میلیون و 

350 تا یک میلیون و 400 هزار تن عرضه را به بورس کالا اعلام کرده ایم.

اخبار کوتاه 

۱۰درصد از مشــترکان برق خانگی که 
حدود ۳میلیون مشــترک هستند، برای 
۲۸میلیون مشــترک دیگر که ۹۰درصد 
جامعه را شــامل می شــوند، با مصارف 

اسراف گونه خود مشکل ایجاد کرده اند.
به گزارش تسنیم، بررســی آمار مصرف برق در 
خردادماه سال جاری نشان می دهد که در این ماه، 
80 درصد مشترکان خانگی برق، مصرفی زیر الگو 
داشته اند و به عبارتی 80 درصد جامعه خوش مصرف 

هستند.
10 درصد مشــترکان خانگی، تا 1.5 برابر الگوی تعیین شده، به مصرف برق 

پرداخته اند و 10 درصد مشترکان نیز بیش از 1.5 برابر الگو، مصرف کرده اند.
در واقع 10 درصد از مشترکان برق خانگی که حدود 3 میلیون مشترک هستند، 
برای 28 میلیون مشترک دیگر که 90 درصد جامعه را شامل می شوند، با مصارف 
اسراف گونه خود مشکل ایجاد کرده اند که اگر این 10 درصد پرمصرف، مصارف 
خود را اصلاح کنند و به جمع مشترکان خوش مصرف بپیوندند، مشکلی در زمان 
پیک مصرف برق بابت اعمال محدودیت ها و خاموشی های احتمالی نخواهیم 
داشت.این 10 درصد که در خردادماه بیش از 1.5 برابر الگو، مصرف برق داشته اند، 
شامل 6 درصد از مشترکانی می شوند که بین 1.5 تا 2 برابر الگوی تعیین شده، 
برق مصرف کرده اند و 4 درصد نیز مشترکانی هستند که بیش از 2 برابر الگو، به 

مصرف برق پرداخته اند.

4 درصد از مشــترکان خانگی که بیش از 2 برابر 
الگو، در خردادماه امسال مصرف برق داشته اند، حدود 
یک میلیون و 200 هزار مشترک خانگی هستند. 
از این تعداد خانوارهای پرمصــرف، حدود 2 هزار 
مشترک بسیار پرمصرف هستند که در دوره های 
گذشته )سال قبل( اغلب مصارفی 20 تا 70 برابر 
الگوی تعیین شده داشته اند و در آن زمان، قبوض 

5 میلیون تومانی برق دریافت می کردند.
با افزایش تعرفه برق پرمصرف ها )افرادی که بالای 
الگوی مصرف به مصرف برق می پردازند و به صورت پلکانی تعرفه آنها افزایشی 
است( که از ابتدای بهمن ماه سال گذشته عملیاتی شد، آن دسته از مشترکان بسیار 
پرمصرف که تعداد آنها در مقایسه با دیگر مشترکان بسیار کم است، با قبوض 
بالای 10 تا 15 میلیون تومانی برق مواجه خواهند شد، در واقع اگر این مشترکان، 
در تیرماه و مردادماه سال جاری، بخواهند مصارفی اسراف گونه همچون سال های 

قبل داشته باشند، باید منتظر قبوض چندمیلیون تومانی برق باشند.
اما تعرفه های برق برای 80 درصد از مشترکان که زیر الگو در خردادماه مصرف 
برق داشته اند، نسبت به گذشته تغییری نداشته است و اگر این افراد در تیرماه و 
مردادماه نیز که ماه های گرم سال و ماه های پیک مصرف برق است، مصارفی زیر 
الگوی تعیین شده داشته باشند، نباید نگرانی بابت قبوض خود داشته باشند، حتی 
این دسته از مشترکان می توانند با کاهش مصرفی 50مگاواتی، نسبت به الگوی 

مصرف در مناطق عادی، مشمول قبض برق رایگان شوند.

وزیر دادگســتری اخیراً اعام کرد که 
مبنای قیمــت  اقام مختلــف، نرخی 
اســت که در ۳۱ اردیبهشت داشته اند. 
با این حال محمد طبیبیان، اقتصاددان، 
چنین اظهاراتــی را باتکلیف می داند و 
به تجارت نیــوز می گوید: مردم نباید به 
بازگشت قیمت ها دل خوش کنند. چراکه 
اقتصاد ایــران دچار ضعف های بنیادین 

است.
به گزارش تجارت نیوز، پس از حذف ارز ترجیحی گرچه قرار بود فقط قیمت 
چهار محصول افزایش یابد، اما رفته رفته بسیاری از محصولات از این سیاست 
متأثر شدند و با نرخ های بالاتری به دست مصرف کننده رسیدند. این اتفاق خود 
نشانه ای از شکست سیاست های دستوری است؛ اما وزیر دادگستری از بازگشت 

قیمت ها به 31 اردیبهشت خبر داد.
طبق اعلام امین حســین رحیمی به برنامه تهران 20، مبنای قیمت گذاری 
نرخ های 31 اردیبهشــت است. به نظر می رســد دولت همچنان به اجرای 
سیاست های دستوری تأکید دارد. این در حالی است که بسیاری از اقتصاددانان 
این شیوه تثبیت قیمت ها را تورم زا و در تضاد با مبانی ابتدایی علم اقتصاد می دانند.

بازگشت قیمت ها قابل اجرا نیست
محمــد طبیبیان، اقتصاددان، در گفتگو با تجارت نیــوز درباره اظهارات وزیر 
دادگستری گفت: اولا باید مشخص شود که اظهارات ایشان دقیقاً چه مبنایی 

دارد؟ آیا این یک تصمیم فردی است یا بخشنامه 
و قانونی بــرای آن تصویب کرده اند؟ بنابراین در 
وهله اول این نوع قیمت گذاری بلاتکلیف است 
 و مبنای مشــخصی ندارد کــه ضمانت اجرایی 

پیدا کند.
او ادامه داد: حتی اگر این امر مبنای خاصی داشته 
باشد عملا قابل اجرا نیست. مردم هم نباید به این 
بازگشت قیمت ها دل خوش کنند. چراکه حتی اگر 
با دستور هم نرخ ها چند روز پایین آورده شود، در 

نهایت نتیجه مثبتی نخواهد داشت.
مدیریت اقتصاد ایران علمی نیست

وی در پاســخ به اینکه چه کسی و کدام دولت مسئول گرانی و تورم کنونی 
است، عنوان کرد: شخص یا دولتی قیمت ها را بالا نبرد. این شرایط اقتصادی 
کشور است که موجب افزایش قیمت ها می شود. ما سال ها تحریم بوده ایم و در 
اقتصادمان ضعف های بنیادین وجود دارد. همچنین برای مدت طولانی متوسط 
رشد اقتصادی کشور منفی بود. در نتیجه نمی توان انتظار ثبات قیمت، ارزانی یا 

بازگشت قیمت ها را داشت.
طبیبیان در پایان خاطرنشــان کرد: حجم نقدینگی برای مصارف و مخارج 
عمومی دولت بسیار بالاست. دیگر باید گفت که دولت هم کنترل قیمت ها را 
ندارد. زیرا اقتصاد کشور بر اساس مبنای علمی اداره نمی شود. در نتیجه به همین 

راحتی نمی توانیم منتظر وقوع معجزه در اقتصاد ایران باشیم.

 قبوض برق چندمیلیونی 
برای لاکچری نشین ها در راه است

این 10 درصدِ دردسرساز

 مردم دلخوش 
به بازگشت قیمت ها نباشند

محمد طبیبیان، اقتصاددان:

رئیس جمهــور در دیدار رئیس مجلس 
مصلحت خلق شورای ملی ترکمنستان، 
با اشاره به فرارســیدن سی امین سال 
۳۰ برقراری روابــط دیپلماتیک بین دو 
کشور گفت: روابط تهران و عشق آباد با 
تدابیر خردمندانه جنابعالی در سال های 
گذشــته همواره روندی رو به گسترش 

داشته است.
به گزارش ایسنا، آیت الله  سید ابراهیم رئیسی به 

منظور شرکت در ششمین اجلاس سران کشورهای ساحلی خزر به ترکمنستان 
سفر کرده است، در اولین بخش از برنامه های خود با »قربانقلی بردی محمداف«، 

رئیس مجلس مصلحت خلق شورای ملی ترکمنستان دیدار کرد.
رئیس جمهور در این دیدار با اشاره به فرارسیدن سی امین سال برقراری روابط 
دیپلماتیک بین دو کشــور گفت: روابط تهران و عشق آباد با تدابیر خردمندانه 

جنابعالی در سال های گذشته همواره روندی رو به گسترش داشته است.

 رئیسی با بیان اینکه دو کشور ظرفیت های مناسبی 
برای ارتقای سطح همکاری با یکدیگر دارند، اظهار 
داشت: دولت سیزدهم در عرصه سیاست خارجی 
برنامه ویژه ای برای توسعه روابط همسایگی دارد 
و روابط ایران و ترکمنستان در همین راستا بر پایه 
همکاری های گسترده و بر اساس اعتماد متقابل به 
ســرعت در حال گسترش است.قربانقلی »بردی 
محمداف« رئیس مجلس مصلحت خلق شورای 
ملی ترکمنســتان نیز در این دیدار با قدردانی از 
تلاش های دولت ایران در چند ماه گذشته برای تحکیم و گسترش روابط با این 
کشور، تصریح کرد: دو کشور در عرصه های سیاسی، اقتصادی، تجاری و فرهنگی 
از اشتراکات و ظرفیت ها فراوانی برخوردارند که زمینه مناسبی را برای افزایش و 
ارتقای هر چه بیشتر سطح روابط فراهم کرده است. رئیس مجلس مصلحت خلق 
شورای ملی ترکمنستان خاطرنشان کرد: ترکمنستان به دنبال گشودن صفحه 

جدیدی در روابط با جمهوری اسلامی ایران است.

یک عضو فراکسیون ورزش مجلس گفت: 
وزیر ورزش بایــد از برخورد معاونش با 
رئیس فدراسیون کشتی عذرخواهی کند 
و با حضور در این فدراسیون فعالیت های 
آنها را از نزدیک دیده و بودجه های مربوط 

به آن را اختصاص دهد.
به گزارش ایسنا ســید ناصر موسوی لارگانی در 
جلســه دیروز مجلس در تذکری به هیات رییسه 
گفت: هیات رییســه برای عمل به آیین نامه قسم 

خورده  است پس در کدام تبصره آمده که استیضاح وزیر صمت از دستور خارج شود 
آن هم به بهانه اینکه در دستورکار دولت لایحه ایجاد وزارت بازرگانی است ؟ دولت 
قبل سه بار لایحه احیای وزارت بازرگانی را به مجلس داد اما تصویب نشد؛ از کجا 

معلوم که لایحه این دولت در مجلس تصویب شود؟
وی اضافه کرد: با توجه به ارجاع تقاضای استیضاح به کمیسیون صنایع و معادن، 
یا باید نمایندگان استیضاح کننده قانع می شدند و یا در صحن علنی اعلام وصول 

می شد؛ مجلس باید طبق آیین نامه اداره شود که این 
رفتار هیات رییسه چیزی جز تضعیف مجلس را به 
دنبال ندارد. وی بیان کرد: بودجه های در نظر گرفته 
شده به صورت عادلانه تقسیم نشده و برخی شهرها 
نادیده گرفته شــده و یا کم بوده که لازم است به 
معاون اجرایی خود و اســتاندار دستور تجدیدنظر و 
رعایت عدالت بدهید.موسوی لارگانی همچنین در 
تذکری به وزیر ورزش گفت:  کشــتی ورزش اول 
کشــور بوده و همه آن را به نام ایران می شناسند و 
بیشترین مدال های جهانی و المپیک را کســب کرده است. وزیر ورزش باید از 
برخورد معاون خود با رئیس فدراسیون کشتی عذرخواهی کند و با حضور در این 
فدراسیون فعالیت های آنها را از نزدیک دیده و بودجه های مربوط به آن را اختصاص 
دهد.وی در پایان در تذکری به وزیر جهاد کشاورزی گفت: کمر مردم زیر بار تورم 
شکسته که یکی از آنها مشکلاتی است که در این حوزه به وجود آمده است هر که 

هرگونه بخواهد در حق مردم اجحاف می کند.

 روابط ایران و ترکمنستان 
به سرعت در حال گسترش است

رییس جمهور کشورمان در دیدار رئیس مجلس مصلحت خلق شورای ملی ترکمنستان:

در کدام تبصره آمده استیضاح وزیر به بهانه لایحه 
ایجاد وزارت بازرگانی از دستور خارج شود؟

موسوی لارگانی:


